
ZELENÁ JE TRÁVA, FOTBAL TO JE HRA? 

Stává se z deníku Sport bulvár nebo tiskový orgán AC Sparta Praha? 

 

ČERVENÁ KARTA PRO DAMKOVOU! UDRŽOVÁNÍ ZLA! ODVOLEJTE DAMKOVOU. 

ROZHODČÍ A PLZEŇ: (NE) NÁPADNÁ POMOC. 

Toto jsou titulky, kterými se začátkem minulého týdne (zřejmě jako předehra k dnešnímu 

derby) červenily první stránky deníku Sport. Vypadalo to, že se stalo něco velikého a 

zásadního, minimálně revoluce nebo alespoň defenestrace. Pak jsem si přečetl články pod 

nadpisy a nestačil jsem se divit. Tady už nejde o prostý bulvár, ale o argumentaci a styl 

dobře známý z normalizačního Rudého Práva.  

O co jde? Šéfka rozhodčích Damková žije s místopředsedou FAČR Berbrem. Oba jsou 

z Plzně, tudíž fandí Plzni a nefandí Spartě. Proto rozhodčí nadržují Plzni (a také Spartě, ale 

ne tolik, jak by měli…tedyjako Plzni), proto je liga neregulérní a Damková by měla 

odstoupit. Proč by měla odstoupit? Protože je z Plzně a žije s Berbrem, a tudíž fandí Plzni a 

tak rozhodčí ...a tak pořád dokola.  

Osobně rozhodně nefandím nikomu ze současného fotbalového vedení, ale myslím si, že 

pokud někdo (potažmo novinář) vyřkne takové obvinění, měl by pro svá tvrzení mít i 

důkazy, kterými je podepře. Jinak se opravdu ocitáme na stejné úrovni s Rudým Právem a 

jeho Samozvanci a ztroskotanci I deník Sport se tváří, že argumenty má. Tak se na ně 

podívejme blíže: 

1. Statistika – dlouze vypočítává počet odpískaných penalt pro Plzeň (25), což je o 12 víc 

než Sparta s Jabloncem, a sám posléze konstatuje: „Na mimořádně vysokém čísle 

pokutových kopů se podílí i to, že se Viktoria svým herním stylem pravidelně dostává 

v rychlosti do nebezpečných akcí ve vápně…“   

Takže nic, celá předchozí mnoha statistikami podložená část článku je vlastně irelevantní a 

sloužila jen k vyvolání pocitu, že rozhodčí pomáhají Plzni, ačkoliv to žádná data 

neprokazují. Prostě čistá demagogie a využitím statistiky. 

 

  2. Tabulka – Sporné verdikty kolem Plzně 

Rozdělená na verdikty, které Viktorii pomohly – těch je 6 a verdikty, které Viktorii uškodily – 

2 verdikty. Vizuálně není co řešit, rozhodčí „tlačí“ Plzeň. Ale i dne existují čtenáři, kteří čtou i 

více než nadpisy a možná i o napsaném přemýšlejí. 

Do šesti pomocí rozhodčích jsou započteny i takovéto perly: „o vyloučení nebylo pochyb, 

ale rozhodčí několikrát zabrzdil Duklu v začínajícím protiútoku…brněnským se nelíbilo, že 

dostali 5 žlutých karet…tepličtí se zlobili, že domácí kopali roh, i když šel míč do zázemí od 



hráče Plzně…ve druhé půli nepustili rozhodčí Lalkoviče do samostatného úniku…“  Ve 

třech případech šlo o penaltu, ale pouze v jednom by její zahrávání a následný gól 

s určitostí změnily rozdělení bodů. 

Naproti tomu uvedené dvě situace, které Viktorii poškodily, by jí v obou případech zajistily 

body navíc.  

Tomu se opravdu dá říci nenápadná pomoc. 

 

 3. Co zbývá? Řeči stylu „jedna paní povídala“ 

Vedení Mladé Boleslavi prý neumožnilo kouči Karlu Jarolímovi vystoupit na pozápasové 

konferenci. Několika koučům něco po zápase vadilo (asi prohra) Ale nejlepší je tohle: 

Jeden zkušený sudí říká: „Když chcete rozhodit jeden tým, stačí jediné: pískat přesně podle 

pravidel.“ 

To je pravda, ale to nevymyslel ani Berbr ani Damková. To platí od počátku fotbalu. První 

derby rozhodl gól, který rozhodčí posléze odvolal…Řečeno slovy klasika:“ Fotbal je brutální 

hra dělnické třídy“. A nakolik jde o hru, je velice sporné. Je evidentní, že hru přímo na hřišti 

významně ovlivňují rozhodčí a tým někdy hraje i proti němu. To platilo a platí. Proč myslíte, 

že se všichni funkcionáři a rozhodčí tak brání zavedení moderních technologií do fotbalu?  

Stejně tak platí, že fotbalové výsledky ovlivňují i mimo hřiště nejrůznější zájmové skupiny 

od FIFA a UEFA, různých sponzorských firem, států a lobbistů až po sázkařské gangy. Ale to 

je fotbal a i možná proto je tak celosvětově oblíbený. Proto, že to ve skutečnosti není sport. 

Že víc odráží reálný život, který také není vedený v rámci pravidel fair play. Ale za to 

nemůže dokonce ani ten č…Pelta a na regulérní odvolání šéfa komise rozhodčích tohle 

nestačí. I když se nám to nemusí líbit, tak vedení FAČR bylo zvoleno svými členy a jen oni to 

můžou změnit.  

Tohle všechno, ale určitě redaktoři deníku Sport ví.  Tak k čemu sloužily ty výrazné červené 

nadpisy? Že by doktor Křetínský zase věděl víc než my řadoví fotbaloví diváci…? 

Uvidíme dnes večer. 

 

Marek Lichtenberk 

Slabiky.cz 

       

 

 


